

تناولت هذه الدراسة موضوع مهم يتمثل باتباع أحوال اليهود في بولندا خلال الاحتلال الألماني في الحرب العالمية الثانية. وقسم الباحث رسالته إلى مقدمة، وأربعة فصول، وخاتمة. الفصل الأول: تناول الهيكل الاقتصادي والاجتماعية والوضع السياسي لليهود في بولندا أثناء (1918-1939). الفصل الثاني: تشكيل المجالس اليهودية ودور الشرطة اليهودية في تنفيذ سياسة الاحتلال الألماني ضد السكان اليهود، وشمل أيضاً الأوضاع الاقتصادية والصحية أثناء (1939-1942). الفصل الثالث: دور اليهود البولنديين في مقاومة الاحتلال الألماني، وموقف حكومة المنفى البولندية من أحوال اليهود في بولندا عام 1943. الفصل الرابع: تناول مصير اليهود بعد تصفية الغيتوات ودور الحركة السرية البولندية في ذلك، وموقف اليهود من انتفاضة البولنديين في وارسو 1944. الخاتمة: بين الباحث فيها نتائج البحث وفوائده، منها محاولة المؤرخون اليهود تبرأت الزعماء اليهود الذين ساهموا بشكل مباشر في قتل إخوانهم في الدين خدمة للمصالح الحزبية ومصالح الاحتلال ألماني، ومعرفة مدى مبالغة هؤلاء المؤرخون في التقديس الحدث الأسطوري اليهودي المتمثل في مقاومة اليهود البولنديين إلى الاحتلال الألماني.

College: Education

Name of student: Muhmmmed Kasm Alwan

Dept: History

Name of supervisor: Fawzy K. Shwael

Certificate: Master

Specialization: contemporary History

Title of thesis

the conditions of the Jews in Poland through the German occupation 1939-1944

Absract of thesis

This study addressed the issue is important to track the conditions of the Jews in Poland through the German occupation in the Second World War. The researcher his department to the front, and four chapters, and a conclusion. Chapter One: addressing the economic structure, social and political situation of the Jews in Poland through (1918-1939). Chapter II: the formation of the Jewish councils and the role of the police in the implementation of the policy of Jewish German occupation against the Jewish population, which also included economic and health conditions through (1939-1942). Chapter III: The Role of Polish Jews to resist the German occupation, and the position of the Polish government in exile of the conditions of Jews in Poland in 1943. Chapter IV: addressing the fate of the Jews after the liquidation of the ghettos and the role of the Polish underground, and the position of the Jews from the Polish uprising in Warsaw 1944. Conclusion: the researcher where search results and benefits, including trying to historians Jews disowned Jewish leaders who have contributed directly in the killing of their brothers in religion service to the interests and partisan interests occupation German, and see how exaggerated these historians in sanctification event legendary Jewish goal of resistance Polish Jews to the German occupation .